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Montse Castellarnau, 
alcaldessa d’Altafulla

Bon dia, benvolgudes vilatanes i vilatans,
En primer lloc voldria agrair la presència a 
la sala a totes aquelles persones que heu 
fet l’esforç d’estar avui aquí, i també a 
aquelles que ens escolteu per la ràdio i ens 
seguiu per les xarxes socials.
En aquest dia històric voldria començar 
dient que, malgrat les coses que s’han dit 
els darrers dies, una Moció de Censura és 
un acte totalment democràtic, legal i que 
està dissenyat jurídicament per fer front a 
situacions en què el govern ha perdut el 
recolzament polític i social. Per tant el seu 
objectiu final és el benefici del conjunt de 
la població. 
En circumstàncies normals la ciutadania 
vota cada 4 anys i Alternativa sempre ha 
respectat el resultat de les eleccions. Els 
darrers comicis municipals, al 2019, van 
evidenciar que una formació, EINA, havia 
obtingut un regidor més que la segona, 
Alternativa, i que per tant EINA, tot i que 
no disposava de majoria absoluta, estava 
legitimada per a intentar formar govern. 
Durant tres anys, Alternativa Altafulla - En 
Comú Guanyem ens hem oposat a fer una 
moció de censura: el nostre paper estava a 
l’oposició treballant, plantejant alternatives 
i exercint el control al govern, tot recordant 
que les 13 regidores que estem assegudes 
aquí som representants del poble durant 
4 anys i que totes mereixem un respecte i estem 
obligades a escoltar la ciutadania.
Cada 4 anys es vota, però la democràcia s’exerceix cada 
dia: s’ha d’escoltar la gent, treballar per tal de complir 
les promeses i tenir capacitat de respondre davant les 
adversitats, preveure-les, compartir, respectar. 
Durant aquests tres anys moltes d’aquestes coses 
no s’han complert i nosaltres hem estat testimonis 
de l’evolució de la situació política i social. Se’ns ha 
reclamat en vàries ocasions durant el govern d’EINA, 
que encapçaléssim mocions de censura: mai les 
hem volgut fer. 
Fins la primavera de 2022. 
Un creixent descontent ciutadà derivat de la manca 
d’acció del govern i de les múltiples promeses 
incomplertes, així com de l’actitud de l’alcalde que, 
recordem, va ser reprovat pel Ple, i del tracte rebut 
per diversos col·lectius veïnals per part de l’alcalde 
i primera tinent d’alcadia, van fer que Alternativa 
canviés d’opinió.
Ha estat fàcil posar-nos d’acord amb Junts, Ara i 
Pdecat. Entre aquests 3 partits disposem de majoria 
absoluta i a totes ens uneix l’objectiu de millorar 
el benestar de la ciutadania d’Altafulla i evitar la 
degradació de la vila un any mes. Si, tenint els vots, la 
capacitat i la experiència, no exercíem aquesta opció, 
la població no ens ho perdonaria.

 En aquest context, hi ha qui ha dit que la causa 
de la moció de censura es el canvi climàtic, que 
l’esfondrament de Cal Vitali ha estat el motiu d’aquesta 
o que s’ha fet per tal de reobrir la Violeta.
Aquelles persones que han propagat aquestes 
afirmacions o be no han entès els motius, o estan 
lluny de la població o, el que seria pitjor, estan mentint 
deliberadament.
La ciutadania ens reclama treballar, no durant 10 dies 
després d’haver dormit 3 anys, ens reclama escoltar-
la, prendre decisions i aplicar la nostra experiència de 
govern, per garantir un present i un futur sense grans 
incerteses i tornar-li l’orgull de ser d’Altafulla. 
Pel que fa a la platja, evidentment és un dels grans 
problemes actuals per a la vila.
Segons l’IDESCAT, més del 80% de les afiliacions 
a la Seguretat Social en Altafulla, s’emmarquen al 
sector serveis, i dins d’aquestes, una gran part ho son 
en relació al turisme i la restauració. És evident que 
la platja és actualment el principal motor econòmic 
d’Altafulla.
Per tant, cal aplicar amb urgència un pla de xoc, que 
permeti garantir que la platja i tots els seus serveis 
estiguin en condicions al juny, quan comença la 
temporada d’estiu. Cal reforçar els punts més fràgils, 
recuperar la confiança ciutadana, aplicar mesures 
amb perspectiva mediambiental i mirant de cara el 

canvi climàtic, però sense titllar d’ignorant 
a qui opina i aporta propostes, i sobretot, 
sent conscients que no hi ha una única via, 
ni una única teoria científica per fer front als 
canvis a la costa derivats de l’escalfament 
global.
Pel que fa a la Violeta, fa 3 anys que 
es van acabar les obres. Quin objectiu 
te tenir-la tancada? La ciutadania fa 3 
anys que podria estar gaudint d’aquest 
espai emblemàtic. Les altafullenques no 
volen ni esperaven una jornada de portes 
obertes, sinó anar-hi a veure concerts, 
teatre, cinema, conferències... A Alternativa 
sempre hem vist La Violeta com una espai 
on es podria oferir una programació cultural 
de qualitat, sent una sala de referència per 
al Baix Gaià, com es mereix la ciutadania 
d’Altafulla. 
El darrer gran problema és la brossa, una 
qüestió de gestió complexa: ho sabem. En 
aquest cas, cal aprofitar el conveni vigent 
amb el Consell Comarcal sobre la recollida 
de la brossa i evitar el descontent ciutadà 
per motius relacionats amb la qualitat de 
vida com son els sorolls, les olors i brutícia 
als espais públics, que s’han donat massa 
sovint. 
Cal recuperar la neteja dels espais públics, 
parcs, jardins, i també la qualitat de 
l’enllumenat, com per exemple el de la 

urbanització Brises del Mar. 
Cal tranquil·litzar la gent gran, que és un important 
patrimoni humà. Cal respecte, valorització, proximitat 
i dignitat. Cal una bona gestió del seu local i que 
sàpiguen que l’ajuntament segueix treballant per un 
futur centre de dia que veritablement respongui a les 
necessitats del col·lectiu.  
En aquests punts es basa la legitimitat d’aquesta 
moció de censura, que garanteix una bona gestió del 
municipi des d’avui mateix. Les persones signants 
de la mateixa tenim les eines, tenim el coneixement 
i tenim l’experiència per a treballar en conjunt i sense 
components ideològics: aquest és el nostre compromís 
fins a les eleccions del 2023. 
Des del govern s’han de recuperar els verbs disculpar-
se, rectificar, treballar, escoltar, consensuar i sobretot 
RESPECTAR: a la gent gran, al col·lectiu jove i a les 
dones, que no siguem menystingudes i veiem amb 
orgull un consistori amb veu de dona i que lidera i 
executa polítiques veritablement feministes. 
Entre totes ho podem fer. No podem, ni devem, 
allargar un any més aquestes incerteses que rebaixen 
la qualitat de vida i els serveis que mereix la ciutadania. 
Hem de demostrar que entre les 4 formacions podem 
recuperar la il·lusió i la capacitat a favor, no d’uns 
quants, ni dels nostres, ni dels vostres, sinó del conjunt 
d’Altafulla



Gràcies a Natàlia, Hèctor i Xavi. 
Gràcies als meus companys d’AA i gràcies a la ciutadania d’Altafulla que aquests 
dies, continuadament, s’ha apropat a mi per felicitar-me abans de temps, i dir-
me a cau d’orella que els tenia al meu costat.  
Soc conscient que el repte que assumeixo serà complicat, però també que 
posaré el millor de mi mateixa per portar endavant aquesta alcaldia fins al mes 
de maig de l’any vinent. 
En un dia tant especial per a mi, no puc deixar de fer un petit homenatge a totes 
les dones. 
Per primera vegada a la història d’Altafulla una dona, filla i mare alhora, estarà al 
capdavant del consistori. 
És moment de recordar totes aquelles dones que al llarg dels anys i dels segles 
han patit i han lluitat per la igualtat entre homes i dones, i les que encara avui dia 
lluiten en tot el món.
Per tal de fer-ho visible, voldria representar aquest pensament en dues dones 
properes, que en certa mesura representen el que soc i el que avui assumeixo 
amb responsabilitat.
La primera dona que vull homenatjar és l’Amparo Araque, la primera dona que 
al 1979 va ser escollida regidora a Altafulla i que va ser precursora de les que 
desprès  vindríem. A totes elles, sense excepció, vull agrair el seu compromís 
amb Altafulla.
L’altra és la meva mare, una dona que com tantes altres ha treballat dur i ha patit 
molt per tirar endavant els seus dos fills i  la seva neta Jana. 
Tres generacions de dones que representem el present i el futur d’aquesta 
societat que, amb avanços i retrocessos, posa les dones al centre de les 
decisions; trencant el sostre de vidre que la societat patriarcal (fins i tot aquells 
que es diuen companys) ens posa, i que sovint no ens deixa volar.
Les paraules poden sonar bé, ser boniques, i tenir un origen conceptual diferent 
en funció de com s’utilitzin, és per això que allò important és que darrere les 
paraules hi hagi fets i valors ètics que les facin creïbles.
Quan Alternativa va entrar per primera vegada a aquest ajuntament, va fer un 

discurs curt, amb una sola frase que destacava per sobre de les altres: ‘Més 
plaça; menys pou’. Avui, 19 anys després, aquesta frase em serveix per a referir-
me al que des d’avui mateix serà la meva forma de treballar. 
No buscaré en el pou de les essències, la puresa d’uns pocs per construir 
l’Altafulla que és de tothom. 
Totes i tots som suma, amb les nostres virtuts i amb la càrrega de polir 
constantment els nostres defectes. Escoltaré i buscaré col·laboració i 
complicitats amb tothom, tractant la gent amb maduresa i des de la igualtat.
Els valors, l’exemplaritat màxima del càrrec que represento i el dir les coses tal 
com són, seran el fil conductor de la meva manera de treballar.
La modèstia d’una dona treballadora, com tantes d’altres, serà el meu tarannà, 
com també ho seran l’esforç, l’honestedat, la humilitat i la coherència. 
Escoltaré la gent gran i el seus records com a experiència de vida, i també la 
gent jove, per tal que aportin les seves idees ajudant a construir l’Altafulla del 
present i del futur. Per suposat, escoltaré tota la ciutadania d’Altafulla; vinguin 
d’on vinguin i pensin el que pensin. 
Adobaré les arrels, cuidaré la tija i les flors, i si tenim fruits, seran de tothom, no 
meus. 
Perquè les flors sense arrels no són res, igual que les arrels sense arbres estan 
condemnades a ser fòssils.
Els propers dies, juntament amb Natàlia, Xavi i Hèctor presentarem un programari 
curt, possible i que no oblidi que Altafulla és un tot i que en l’equilibri està la 
nostra virtut. Sumant, sense sentir-se per sobre dels demés, és com avancen 
els pobles. 
I em deixaré la pell, com he fet sempre, per treure el millor d’aquest nou govern 
que comença avui i donar també el millor de nosaltres pel bé d’Altafulla.
Això intentaré fer d’Altafulla: aprendre del passat, tenir cura del present i treballar 
per un futur millor per  les nostres filles i fills, amb responsabilitat i coherència.

Gràcies per tota la vostra confiança i suport!
Gràcies ben sinceres!

Gràcies, gràcies i gràcies

alternativaltafulla@gmail.com/correu@alt.cat   

nº190
maig 2022


